

## **КАЧЕСТВО НЕОТЛОЖНЫХ СЛЕДСТВЕННЫХ ДЕЙСТВИЙ КАК НЕОБХОДИМОЕ УСЛОВИЕ ЭФФЕКТИВНОСТИ РАССЛЕДОВАНИЯ: К ПРОБЛЕМЕ ИСПОЛЬЗОВАНИЯ ИНФОРМАЦИОННЫХ ТЕХНОЛОГИЙ**

**Шурухнов Николай Григорьевич,**  
главный научный сотрудник НИЦ-3  
Научно-исследовательского института  
Федеральной службы исполнения наказаний (ФКУ НИИ ФСИН России),  
доктор юридических наук, профессор  
*matros49@mail.ru*

Рассматриваются субъекты, условия производства неотложных следственных действий, их роль в расследовании преступлений, обозначаются отдельные направления качества их производства, в том числе с использованием информационных технологий.

**Ключевые слова:** УПК РФ, органы, должностные лица, неотложные следственные действия, качество, аудио- и видеорегистрация, полномочия.

## **THE QUALITY OF URGENT INVESTIGATIVE ACTIONS AS A PRECONDITION OF THE EFFICIENCY OF INVESTIGATION: ON THE ISSUE OF THE INFORMATION TECHNOLOGY USE**

**Shurukhnov Nikolay G.**  
Chief Research Scientist of Research Center No. 3 of the Research Institute  
of the Federal Penitentiary Service of Russia  
LL.D., Professor

Subjects, conditions of urgent investigative actions, their role in the investigation of crimes are considered, separate directions of quality of their production are marked, including using information technologies.

**Keywords:** Code of Criminal Procedure of the Russian Federation, official bodies, urgent investigative actions, quality, audio-and video registration, powers.